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سرمقاله

جناب پزشکیان لطفاً مواظب شعاع 
قدرت باش!

ادامه از صفحه یک
مردمی ماندن صاحبان قدرت و عاقبت بخیر 
قدرت  شعاع  در  نشدن  گرفتار  تابع  بودنشان 

است .
شعاع قدرت نقطه مقابل شعاع مردم است.

سیاسی،  سپهر  چتربازان  از  برخی  تخصص 
تشکیل حلقه در اطراف متن قدرت است و در 

این کار فوق تخصص هستند.
بالاترین سطح اشرافیت رفتاری از آن اصحاب 

حلقه می باشد .
و  مردمی  روحیه  با  دکترپزشکیان  امیدوارم 
ساده زیستی اجازه شکل گیری شعاع قدرت در 

پیرامون خود را ندهند.

خبر

اخبار

سفر اعضای کمیسیون امنیت ملی مجلس 
به خوزستان 

لایروبی اروند در دستور کار 
کمیسیون

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس از سفر اعضای این کمیسیون 
به استان خوزستان خبر داد و گفت: موضوع 
کمیسیون  کار جدی  دستور  در  اروند  لایروبی 
خواهد بود تا با همکاری دستگاه ها به ویژه دولت 

به سامان برسد.
با اشاره به  ابراهیم رضایی  به گزارش ایسنا، 
سفر اعضای کمیسیون امنیت ملی به استان 
نظارتی  سفرهای  ادامه  در  گفت:  خوزستان 
سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  اعضای 
خارجی مجلس، اعضای این کمیسیون به استان 
خرمشهر  و  آبادان  شهرستان های  و  خوزستان 

رفتند.
وی افزود: در این سفر اعضای کمیسیون از 
اروندرود و بخش های مورد نیاز برای لایروبی 
بازدید کردند. همچنین در خرمشهر بازدیدی از 
گروه شهید موسوی که ماموریت کشتی سازی 
را دارند و زیر مجموعه های وزارت دفاع است، 

صورت گرفت.
رضایی با اشاره به بازدید از  اداره بندر و پایانه 
دریایی در خرمشهر و همچنین شرکت تاسیسات 
دریایی ایران دارای ماموریت ساخت دکل دریایی 
گفت: بازدیدی از پایانه شلمچه و نقطه صفر 
مرزی در شلمچه و محل اتصال پروژه راه آهن 
ایران به عراق یا شلمچه به بصره صورت گرفت.

مسئولان  حضور  با  جلسه ای  افزود:  وی 
و  خرمشهر  و  آبادان  شهرستان  نمایندگان  و 
استان  مدیران  و  مسئولان  برخی  همینطور 
خوزستان در محل فرمانداری آبادان برگزار شد. 
خرمشهر  و  آبادان  نمایندگان  جلسه  این  در 
استان،  دو  فرمانداران  و  و همینطور مسئولان 
معاون استاندار خوزستان، مدیران حوزه دریایی 
و هوایی این مناطق، مسائل، مطالبات، مشکلات 
و توضیحات لازم را به اعضای کمیسیون ارائه 

دادند.
سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
بحث  مردم  مطالبه  مهمترین  گفت:  خارجی 
رئیس  زمینه  همین  در  بود.  اروندرود  لایروبی 
کمیسیون در تماسی با وزیر امور خارجه مسئله 
را پیگیری کرد و قرار شد به عنوان یک دستور کار 
مهم کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
نیازمند  مسئله  این  گیرد.  قرار  پیگیری  مورد 

همکاری دولت عراق با دولت ایران است.
در  اروند  لایروبی  موضوع  کرد:  بیان  رضایی 
با  تا  بود  خواهد  کمیسیون  جدی  کار  دستور 
سامان  به  دولت  ویژه  به  ها  دستگاه  همکاری 

برسد و مطالبه مردم این مناطق حل شود.

پزشکیان: 
سردار سلیمانی منیت را در خود 

کشته بود

رئیس جمهور گفت: سردار سلیمانی منیت 
را در خود کشته بود و به همین دلیل در دل 
و جا  نفوذ کرد  آزادی خواه  انسان های  همه 

گرفت.
به گزارش ایسنا، مسعود پزشکیان پنجشنبه 
سردار  شهادت  سالگرد  مراسم  در  شب 
با  تهران،  مصلی  در  سلیمانی  سردار  شهید 
اظهار کرد:  یاد سردار سلیمانی،  گرامیداشت 
آوریم که  به خاطر می  را  یاد فردی  امروز  ما 
راه وی می تواند الگوی همیشگی برای مسیر 

ما باشد.
می  توصیه  )ع(  علی  امام  داد:  ادامه  وی 
سردار  که  کاری  کنیم.  حفظ  را  تقوا  که  کند 
سلیمانی انجام داد، اجرای توصیه امام علی به 
همه مسلمانان است. اگر با وصیت نامه امام 
نمی تواند چنین  ظالمی  کنیم هیچ  علی عمل 
تمام دعواها  انجام دهد.  جنایاتی در منطقه 
براساس  مسلمانان  و  کشور  در  اختلافات  و 
اگر یک مسلمان وابسته به  منیت ها است. 
مقام و قدرت و دنیا نباشد، قادر خواهد بود 
بودن  بگوید. دشمن ظالم  در هر حالتی حق 
و یار مظلوم بودن را شهید سلیمانی با خون 
را  خود  زندگی  تمام  داد.  نشان  دنیا  به  خود 
برای مردم و مظلومان طی کرد و با خون خود 

ظلم را رسوا کرد.
تمام  با  افزود:  همچنین  جمهور  رئیس 
می  و  کرده  افتخار  سلیمانی  به سردار  وجود 
کنم. او همیشه برای دفاع از مظلوم در داخل 
در  روز  و  او شب  کرد.  اقدام  کشور  خارج  و 
دفاع از مظلوم نمی شناخت. او مطیع رهبری 
برای  و  نشد  های سیاسی  وارد جریان  و  بود 
کرد.  تلاش  اسلامی  جوامع  در  وحدت  ایجاد 
دشمن دنبال اختلاف بین مسلمانان است. با 
خدمتگزاری به همه مردم مستقل از قومیت، 
مذهب و زبان باید دنبال وحدت باشیم. خود را 
موظف به خدمت به مردم و تحقق عدالت می 
دانیم و از هیچ تلاشی در این مسیر کوتاهی 
اندازی که  براساس چشم  قادریم  نمی کنیم. 
در صنعت،  پیشرو  اند،  کرده  ترسیم  رهبری 
باشیم.  منطقه  در  فناوری  اقتصاد،  علم، 
همبستگی  ایجاد  سلیمانی،  شهید  راه  ادامه 
و جهان  برای منطقه  الهام بخش  الگوهای  و 
است اما با شعار نمی توانیم الگو درست کنیم 
بلکه باید در عمل نشان دهیم خدمتگزار مردم 

هستیم.
این  افزود: تعهد می کنیم که راه  پزشکیان 
شهدا را با قدرت ادامه دهیم و در مقابل ظلم 
خواهیم ایستاد. قول می دهم که هیچ گاه جز 
راه حق و دفاع از مظلوم و تلاش برای از بین 
بردن ستم و تبعیص کار دیگری نکنیم و به این 

مردم خدمت کنیم.
سردار  گفت:  ادامه  در  جمهور  رئیس 
سلیمانی دنبال وحدت اسلامی بود و دشمن 
دنبال ایجاد اختلاف شود و کشور را با مشکل 
اجازه  نباید  ما  و  کنند  توطئه  و  کرده  ایجاد 
دهیم نقشه های آنها به نتیجه برسد. قدم اول 
برای موفقیت، وحدت و پشتیبانی از سیاست 
برای حل  و همصدا شدن  انقلاب  رهبر  های 

مشکلات مردم است.
وی در پایان گفت: خداوند شهید سلیمانی 
را خیلی دوست داشت. او باید شهید می شد 
تا نشان می دهد آمریکا، اسرائیل و اروپا چقدر 
با  ما  هستند.  وحشی  و  ضدبشری  دروغگو، 
قدرت می ایستیم و با وحدت و انسجام، پوزه 
این نامردها را به خاک می مالیم. خدا شهادتی 
را قسمت ما کند که قسمت شهید سلیمانی 
بزرگی  به  انسانی  که  داشت  زور  خیلی  کرد. 

شهید سلیمانی در بستر از دنیا برود.

محمدتقی نقدعلی پیش از این به خبرآنلاین گفته 
دنبال  به  نیز  دولت  چاک  سینه  طلبان  اصلاح  بود 
استیضاح هستند نه فقط طیف منتقدان. در این میان 
برخی اعضای فراکسیون مستقل مجلس نیز به دولت 
هشدار می دهند که شرایط اقتصادی و فشار به مردم 

آنها را مجبور به استیضاح وزرا خواهد کرد.
احمد فاطمی نماینده مستقل مجلس که از حامیان 
دولت نیز محسوب می شود تاکید دارد اگر منافع مردم 
تامین نشود و گرانی و تورم کنترل نشود از استیضاح 
کوتاه نخواهد آمد. قدرتی دیگر نماینده مستقل مجلس 

هم به دولت اولتیماتوم می دهد که...
انقلاب مجلس هم  غضنفرآبادی رئیس فراکسیون 
گرچه تاکید دارد زمان مناسبی برای استیضاح نیست 

اما او هم برای عدم ورود به استیضاح شرط می گذارد.
فاطمی: از استیضاح کوتاه نمی آیم اگر...

مجلس  مستقلین  فراکسیون  عضو  فاطمی،  احمد 
خبرآنلاین  خبرگزاری  با  گفتگو  در  اسلامی  شورای 
درباره پشت صحنه استیضاح زودهنگام وزرای دولت 
و  زیاد شده  ای مشکلات  اندازه  به  پزشکیان، گفت: 
تورم و گرانی در حوزه ارز افزایش پیدا کرده است که 
تحلیل من به عنوان عضو فراکسیون مستقلین و حامی 
پزشکیان این است که نطق اخیر آقای قالیباف درباره 
استیضاح وزرا، اشتباه است. دولت باید آن اشتباهاتی 
توانیم  پاسخ بدهد. ما نمی  را  بانک مرکزی کرد،  که 
رئیس بانک مرکزی را به اینجا بیاوریم، بنابراین مجبور 
هستیم آن نهاد مرتبط با بانک مرکزی که همتی متولی 

آن است، را پاسخگو کنیم.
وی افزود: معتقدم اگر این سیاست ها اصلاح نشوند 
و تصمیمات عاجل گرفته نشود، بنده از کسانی هستم 
نظارتی  ابزارهای  از  استفاده  و  استیضاح  که در مورد 
کوتاه نخواهم آمد. من هشدار می دهم و اعلام می کنم 
به عنوان عضوی از فراکسیون مستقلین که در مجلس 
منافع مردم برای ما مهم است. ما باید سیاست مهار 
تورم و گرانی ارز را دنبال کنیم، بنابراین در این خصوص 
کوتاه نمی آییم و از همه ابزارها استفاده می کنیم. البته 
این مسئله را سیاسی و جناحی نخواهیم کرد چراکه 
منافع مردم بسیار اهمیت دارد و از این جهت ما نسبت 
به سیاست حذف ارز نیمایی که بدون برنامه و مشورت 

های لازم صورت گرفته، انتقاد جدی داریم.
فاطمی ادامه داد: در مورد حذف ارز نیمایی باید اجازه 
می داند که در زمان حاکمیت برنامه بودجه که از سال 
اقدام می کردند، یعنی فرصت  ۱۴۰۴ اجرا می شود، 
داشتند که بسترها و زیرساخت های لازم را فراهم می 
کردند تا نسبت به حذف ارز نیمایی اقدام کنند. البته 
این مصوبه مجلس برای سال ۱۴۰۴ بود اما اینکه قبل 
نیمایی  ارز  برنامه بودجه سال ۱۴۰۴  از اجرایی شدن 
باعث شدت  و  بوده  اشتباهی  اقدام  کردند،  را حذف 

نوسانات ارزی در کشور شدند.
وی در مورد اینکه پس از نظر شما طیف خاصی به 
دنبال استیضاح نیستند، چراکه از صحبت های قالیباف 
این نکته برداشت می شود که طیف خاصی را مورد 
خطاب قرار داده، خاطرنشان کرد: البته جبهه پایداری 
مصمم تر است اما در این زمینه منافع مردم برای ما 

اصل است. فاطمی در واکنش به اینکه به نظر می رسد 
استیضاح وزرا بهانه ای برای شکرآب کردن رابطه دولت 
و مجلس است، به نظر شما چه کسانی این هدف را 
دنبال می کنند، یادآور شد: ما تا الان به دولت کمک 
کردیم، من از حامیان دولت و پزشکیان هستم و طرفم 
را با رأی به پزشکیان و رأی ندادن به جلیلی مشخص 
کردم. مردم پزشکیان را انتخاب کردند که براساس آن 
این معنی که  به  المللی درست شود،  بین  تعاملات 
FATF تصویب شود، خوشبختانه شنیدم که رهبری 
موافقت کردند که FATF مجدداً در مجمع مطرح شود، 
که این خبر خوبی است. در نتیجه ما باید ضمن اینکه 
براساس اقتصاد مقاومتی سیاست های داخلی را دنبال 
کنیم و سیاست های درستی را در نظر بگیریم، در عین 
حال باید نیم نگاهی به تعاملات بین المللی و ارتباط با 
همه اقتصادهای دنیا را مدنظر قرار بدهیم تا بتوانیم از 

این وضعیت بحرانی خارج شویم.
غضنفرآبادی: شرایط برای استیضاح مناسب نیست

انقلاب  فراکسیون  رئیس  غضنفرآبادی،  موسی 
اسلامی نیز در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین با اشاره به 
نطق قالیباف درباره استیضاح وزیر اقتصاد گفت: آقای 
قالیباف گفت که در شرایط فعلی اصلاً طرح استیضاح 

صحیح نیست اما اگر برخی از افراد به وظایف خودشان 
عمل نکنند، طرح استیضاح صورت می گیرد. بیشتر 
خطابشان به وزرای مربوطه بود که در این شرایط باید 
وظیفه و تکلیف خودشان نسبت به کنترل نرخ ارز را 
نظر می رسد روی  به  اینکه  انجام دهند. وی درباره 
صحبت قالیباف با برهم زنندگان رابطه دولت و مجلس 
است، چه کسانی به دنبال این قضیه هستند، اظهار 
کرد: امکان دارد در کار برخی افراد قصد و عمدی وجود 
نداشته باشند اما شرایط به نحوی است که باید دقت 
کنیم، همانطور که رئیس مجلس به خوبی بیان کرد، 
الان شرایط مناسبی برای استیضاح نیست و ما باید 
کمک کنیم، ولی اگر دوستان واقعاً ناتوان باشند و از 
عهده کار برنیایند، قطعاً و قطعاً مجلس اقدام قانونی و 

نظارتی خود را انجام خواهد داد.
مجلس  مستقلین  فراکسیون  عضو  قدرتی،  عباس 
شورای اسلامی هم در گفتگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
اقتصاد  با اشاره به جریانی که دنبال استیضاح وزیر 
هستند، گفت: خود من حامی دولت بودم، حتی در 
شهر خودمان ستاد پزشکیان را داشتم و به او کمک 
ولایی  مستقلین  فراکسیون  عضو  طرفی  از  کردم، 
مجلس هستم اما با این وجود وقتی همتی مهمان ما در 

کمیسیون برنامه و بودجه بود به او شفاف گفتم که به 
نظر می رسد واقعاً برنامه ای ندارد و این نداشتن برنامه 
اقتصادی باعث کوچک شدن سفره های مردم نشده 
بلکه منجر به جمع شدن سفره های مردم شده است. 
وی افزود: این فشاری که از طرف مردم به ما وارد 
می شود، باید جایی آن را بگوییم، بنابراین اینکه جریانی 
این  بلکه  کند  نمی  است، صدق  استیضاح  دنبال  به 
استیضاح در راستای فشارهایی است که بر مردم وارد 
شده است. لذا به آن صورت نیست که به دولت لطمه 
وارد شود، اما باید اولتیماتومی داده شود که به خودشان 
بیایند. درست است که طی ۶،۷ ماه نمی توان از دولت 
انتظار داشت اما انتظار داریم که کمی روی خط قرار 
بگیرند. بنابراین استیضاح در راستای همان اولتیماتوم 
است که بر روی خط برگردند. قدرتی درباره اینکه برخی 
می گویند تندروها به دنبال زمین زدن دولت هستند، 
تصریح کرد: ما نمی گذاریم، در کمیسیون ها صحبت 
می کنیم که انشاالله به جامعه این پالس ها نرسد، 
خیلی خوشایند نیست که ذهن مردم درگیر این مباحث 
شود. ما دوست داریم موضوعات حل شوند، استیضاح 
تنها راهکار نیست، اگر نیاز باشد و ارزیابی کنیم که 

عملکرد ضعیف است، تعارف نداریم.

»طبق برنامه توسعه ای در حال افزایش اختیارات استانداران به ویژه 
استان های مرزی هستیم.« این جمله ای است که اخیرا،  شهرام 
دبیری، معاون پارلمانی رئیس جمهور مطرح کرده است و با تایید 

معاون اول پزشکیان همراه شده است.
افزایش اختیارات استانداران اگر چه در دولت سیزدهم نیز مطرح 
شده بود اما به مرحله نهایی نرسید. موضوعی که با استقبال برخی 
از چهره هایی سیاسی همراه شده است. چنانچه اکبر نیکزاد، رئیس 
سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و از استانداران دولت دهم به 
خبرگزاری خبرآنلاین گفت: »اگر به این استانداران اختیارات بیشتری 
بدهیم، مسائل مردم راحت تر حل خواهد شد. شما اگر اعتبارات 
عمرانی کشور را بررسی کنید، بیش از ۷۰ درصد آن در دست وزارت 
خانه ها است و ۲۰ درصد در دست استانداران است؛ در حالی که 

باید عکس این کار صورت بگیرد.«
به  نیز  صادق خلیلیان، استاندار خوزستان در دولت سیزدهم 
استانداران گفت:  اختیارات  افزایش  درباره  خبرآنلاین،  خبرگزاری 
»طرح افزایش اختیارات به استانداران واقعا طرح خوبی بوده و کشور 
به آن نیاز دارد. ما باید بین قدرت مرکزی و قدرت حاکمیتی_استان ها 
یک تعادلی را برقرار کنیم. این طرح می تواند به ایجاد تعادل کمک 
کند تا هم از ظرفیت های ملی استفاده کنیم و هم از ظرفیت های 

استانی. بنابراین، اجرای این طرح بسیار ضروری است.«
وی همچنین درباره ایده فدرالی شدن استان ها گفت: »دادن 
اختیارات به استانداران با موضوع فدرالی شدن استان ها، ۲ موضوع 
متفاوت است و نباید آنان را با هم اشتباه کنیم. فدرالی شدن قواعد 

خودش را دارد و شاید نیازمند تغییراتی در قانون اساسی باشیم.«
مشروح گفت وگوی صادق خلیلیان، وزیر جهاد کشاورزی دولت 

دهم و استاندار خوزستان در دولت سیزدهم را در ادامه می خوانید؛
 آقای خلیلیان! دولت چهاردهم بحث افزایش اختیارات استانداران 
را چندین بار مطرح کرده و معتقد است که رئیس جمهور استان باید 
استانداران باشند و  به جز مسائل امنیتی و دفاعی و گاها سیاسی در 
استان ها تصمیم گیری شود، حتی به استانداران فراخوان داده که 
پیشنهادات خود درباره واگذاری اختیارات استانداران را اعلام کنند، 

این ایده را چطور ارزیابی می کنید و چقدر قابلیت اجرا شدن دارد؟
به استانداران واقعا طرح خوبی بوده  افزایش اختیارات   طرح 
قدرت  و  مرکزی  قدرت  بین  باید  ما  اگر  دارد.  نیاز  آن  به  و کشور 
حاکمیتی_استان ها یک تعادلی را برقرار کنیم. این طرح می تواند به 
ایجاد تعادل کمک کند تا هم از ظرفیت های ملی استفاده کنیم و 
هم از ظرفیت های استانی. بنابراین، اجرای این طرح بسیار ضروری 

است. 
اما منظور از رئیس جمهور بودن استانداران، همان بحث اختیارات 
آنان  به  بودن  فدرال  مانند  را  استقلالی  یک  ما  اینکه  نه  است؛ 
بدهیم. طبیعی است که دادن اختیارات به استانداران بتواند به حل 
مشکلات کشور کمک کند و توسعه در کشور سریعتر رخ می دهند. 
به استانداران در چارچوب قوانین، برنامه ها و بودجه های سالانه 

تکالیفی داده شده است اما اختیارات مناسبی ندارند. 
ما باید به آنان اختیار بدهیم تا در این چارچوب مسئولیت های خود 
را اجرا کنند، اگر این اقدام صورت بگیرد، یک تحول اساسی در تحقق 

برنامه های توسعه ای کشور و توسعه استان ها شاهد خواهیم بود. 
وزرا تمایل دارند که اختیارات را نزد خودشان نگه دارند

 شما بیان کردید که نباید یک استقلال فدرالی بودن به استانداران 
بدهیم اما شیوه حکمرانی و اداره فدرالی از سوی چهره های مختلف 
چه اصولگرا چه اصلاح طلب مطرح شده، عدم حرکت به این سمت 
بخاطر مختصیات سیاسی کشور است یا علتی دیگر از نگاه شما دارد؟

 در دولت های مختلف اعضای دولت و وزرا تمایل داشته و دارند 
که اختیارات را متمرکز کرده و نزد خودشان نگه دارند؛ استانداران 
مدیران زیر مجموعه این ها می شوند و کارایی لازم را نخواهند داشت. 
این موضوع را تکرار کنم که دادن اختیارات به استانداران با موضوع 
فدرالی شدن استان ها، ۲ موضوع متفاوت است و نباید آنان را با 
هم اشتباه کنیم. فدرالی شدن قواعد خودش را دارد و شاید نیازمند 

تغییراتی در قانون اساسی باشیم. 
اما دادن اختیارات به استانداران که می تواند منظور ما را برآورده 
کند و به اهداف خود برسیم، از طریق قوانین عادی و مصوبات دولت 
قابل اجرا است. بر اساس قانون اساسی دولت می تواند  تفویض 

اختیار کند. من در دوران وزارتم این پیشنهاد را به دولت دادم که 
بر اساس ۲ اصل قانون اساسی  این تفویض اختیار به استانداران 
داده شود. در قانون استانداران هم تاکید شده که دولت می تواند 
تفویض اختیار کند اما تاکنون از این ظرفیت قانونی استفاده نشده 

است. 
این ظرفیت  از  استانداری  قانون  و هم  اساسی  قانون  یعنی هم 
استفاده نکرده است. دولت شهید رئیسی نیز به دنبال اجرای آن بود 
اما به نتیجه نهایی نرسید. اگر این دولت انجام بدهد، می تواند در باز 

شدن گره مشکلات کمک کند. 
با انتخاب استاندار بلوچ با یک تیر، ۲ نشان زده ایم

 چرا این اتفاق در دولت آقای رئیسی رخ نداد؟
 در هیچ دولتی رخ نداد. در دولت های آقایان هاشمی رفسنجانی 
و خاتمی به این موضوع پرداخته نشد. در دولت سیزدهم این خلاء 
احساس شد، ماجرا به کارگروهی سپرده شد تا این اختیارات را احصاء 
کنند. اما به دلیل شهادت رئیس جمهور فقید، دولت سیزدهم ناتمام 

ماند. اما این ایده باید انجام شود. 
 آقای خلیلیان! برخی منتقدان این ایده بحث تجزیه را مطرح می 
کنند، واقعا با افزایش چند درصدی اختیارات استان ها و استانداران، 

تجزیه کشور ممکن است؟
 به همین خاطر معتقدم بحث فدرالی را مطرح نکنیم و سیاسی 
نکنیم چرا که در این شرایط مانند سم مهلک است و باید رعایت کرد. 
باید به استاندار اختیار داد و قوانین موجود این اجازه را به ما داده 
است. می خواهیم قوانین را اجرا کنیم و نباید ایجاد حساسیت کنیم تا 

نه تنها لطمه وارد نکند بلکه به ایجاد وحدت کمک کند. 
 اگر این امر محقق شود امکان اینکه به سمت پارلمان استانی در 

گام بعد برویم چقدر است؟
 اصلا نیازی به این کار نیست، ما می خواهیم اختیار به استاندار 
بدهیم، شورای برنامه ریزی در استان ها وجود دارد و توسعه شهری 
نیز زیر نظر شورای شهر و روستا و شورای استان ها اداره می شود. 
نیاز به ورود به پارلمان استانی نداریم. طرح این مسائل منجر به ایجاد 

حاشیه می شود.

نمایندگانی که همچنان پیگیر استیضاح برخی وزرا هستند

خط و نشان مجلس به دولت
گروه سیاسی- عمر دولت پزشکیان به ۶ ماه نرسیده استیضاح وزرا کلید خورده است، امری که نقد رئیس مجلس را هم به دنبال داشت اما چه کسانی پشت 

این استیضاح هستند؟ آیا تنها مخالفان دولت به این ابزار نظارتی متوسل شده اند یا ...؟

چالش افزایش اختیارات استانداراناستاندار دولت رئیسی: نیازمند افزایش اختیارات استانداران هستیم اما فدرالی شدن نه
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امام جمعه موقت تهران خطاب به مسئولان گفت: هرچه می توانید برای 
سامان دادن اقتصاد مردم تلاش کنید. از شما خدمت و از مردم بارک الله 

گفتن.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید احمد خاتمی در خطبه های نماز جمعه این 
هفته تهران، بیان کرد: امام باقر )ع( که دیروز ولادت حضرت بود، فرمودند 
شیعه ما نیست مگر کسی که برای خدا در همه عرصه های فردی، اجتماعی، 
خانوادگی و اقتصادی حریم نگه دارد. حکومت دینی باید زیرساخت اجرای 
دین را فراهم کند. پذیرفته نیست از مسئولی که به او بگوییم شما حکم خدا 
را اجرا کن و بگوید زیرساخت آن فراهم نیست. حاکم شدید که زیرساخت را 

فراهم کنید.
وی در ادامه اظهار کرد: وظیفه حکومت دینی است که فرهنگ عدالت را 
گسترش دهد. مسئولیت حکومت دینی اجرای عدالت است. مهمتر از آن 
اجرای بستر گسترش فرهنگ عدالت است. اگر چیزی در جامعه فرهنگ شد 
اجرایی می شود. عزاداری سید الشهدا یک فرهنگ برای مردم ایران است. 
آنچنان که اگر دهه اول محرم لباس مشکی نپوشند احساس کمبود می کنند. 
به فضل خدا عزاداری سید الشهدا فرهنگ بوده، هست و خواهد بود. عین این 

وضعیت را در خصوص فرهنگ عدالت داریم.

خطیب نماز جمعه تهران، تصریح کرد: عدالت اقتصادی، سیاسی، آموزشی 
و عدالت در واگذاری پست ها و منصب ها از مصادیق عدالت اجتماعی است. 
فرهنگ عدالت چگونه گسترش می یابد؟ با سخنرانی، موعظه، از خوبی عدل 
گفتن؟ به نظر می رسد راه اساسی گسترش فرهنگ عدالت، عمل مسئولان 
است. اگر مسئولان خود عدالت محور شدند این گام بلند برای گسترش فرهنگ 

عدالت است.
است،  ایشان  سالروز شهادت  فردا  که  )ع(  هادی  امام  کرد:  بیان  خاتمی 
فرمودند که کسی که برای خدا حریم نگه دارد دیگران هم برای او حریم نگه می 
دارند. کسی که حرف خدا را بشنود و بنده خدا باشد، حرف او را می شنوند. 
کسی که رضای خدا را در نظر بگیرد، دیگران برای او مطرح نیستند. کسی که 
به دنبال رضایت دیگران باشند و دنبال رضایت خدا نباشد، مردم علیه او می 

شوند.
امام جمعه موقت تهران ادامه داد:  دیروز ولادت حضرت امام باقر )ع( بود. 
بزرگی که نهضت فرهنگی دین مدیون او و فرزند او است. دین را امام باقر )ع(و 
امام صادق)ع( احیا کردند. دینی که امروز با کمال افتخار می گوییم می تواند 

جامعه را اداره کند حاصل تلاش این امام بزرگوار و فرزندش است.
وی در ادامه اظهار کرد: ماه رجب فرا رسید. خیلی سفارش شده که فرصت 

ملکوتی ماه رجب را دریابید. به خصوص روزه این ماه. از این فرصت الهی 
استفاده کنید.

خاتمی گفت: رهبری هوشیار داریم. مبالغه نیست بگویم رهبری بی بدیل 
داریم. فقیه، مخلص، عارف، رزمنده دوره بحرانی جنگ و شجاع داریم. زمام 
مردم را به دست دارد. ما این سرمایه را داریم. سرمایه دیگر ما مردم هستند. 

مردمی که ۴۵ سال وفادار بودند و هستند و خواهند بود.
وی افزود: امسال ۲۲ بهمن شما مردم چشم های دشمن را خیره خواهید 
کرد. ۱۹ دی را گرامی می داریم. دو جرقه انقلاب آفرید. جرقه ۱۵ خرداد ۱۳۴۲ 
و جرقه ۱۹ دی ۱۳۵۷ بود. هر دو جرقه را حامیان مرجعیت و ولایت ایجاد 

کردند و بحمدالله این حامیان بوده و هستند و خواهند بود.
خطیب جمعه تهران تصریح کرد: ۱۷ دی ۱۳۱۴ سالگرد اجباری کردن بی 
حجابی توسط رضاخان قلدر بود. بنده بازهم می گویم برخی می گویند این 
حرف ها کهنه شده است. خط این است که ما نگوییم تا قبح بی حجابی بریزد 
و کسی بی حجابی را قبیح نداند. در حالی که بی حجابی هم خلاف شرع و 
هم خلاف قانون است. خاتمی در پایان بیان کرد: عزیزان مسئول وضعیت 
اقتصادی مردم خوب نیست. انتظار نداشته باشید خطیب جمعه چیزی نگوید. 
دلار بالای ۸۰ هزار تومان یعنی چه؟ یعنی زیرپا بردن ارزش ملی پول که کار 

خطرناکی است. از بیرون خط می دهند دلار چند باشد. این بیرونی ها را 
شناسایی کرده و هرچه می توانید برای سامان دادن اقتصاد مردم تلاش کنید. 

از شما خدمت و از مردم بارک الله گفتن. مردم طرفدار نظام هستند.

توصیه آیت الله خاتمی به مسئولان: 
برای سامان دادن اقتصاد مردم تلاش کنید
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